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Jaarverslag vereniging Hoenderloo’s Belang: 2023 in vogelvlucht  
 
Samenstelling bestuur in 2023 
Het bestuur bestond dit jaar uit: 
Werner Ludwig   voorzitter 
Ilja Hengeveld   penningmeester 
Rob Spelde   secretaris 
Frank Daemen   algemeen lid 
John Troch   algemeen lid 
Rowan Mulder   algemeen lid 
Margriet Schol   algemeen lid 
 
De heer Bert Boks heeft vanaf augustus meegedraaid in de vergadering om te ervaren of hij het leuk 
zou vinden in het bestuur plaats te nemen. Zijn eventuele aanstelling zal op de jaarvergadering van 5 
maart definitief kunnen worden na goedkeuring van de leden.  
 
In 2023 heeft er elke maand een vergadering plaatsgevonden in Ons Dorpshuus. Op deze openbare 
vergaderingen is een aantal keren is iemand vanuit het dorp naar de vergadering gekomen met een 
vraag cq. opmerking. 
 
Algemene ledenvergadering 
De algemene ledenvergadering van 2023 heeft op 6 maart plaats gevonden in ’t Dorpshuus en de 
sooszaal zat goed gevuld met leden. Van te voren waren de agenda, notulen van de vorige 
jaarvergadering (2022) en het jaarverslag van de secretaris (‘2022 in vogelvlucht’) online gezet op 
hoenderloo.nl zodat men wat dat betreft goed voorbereid de vergadering kon bijwonen en 
eventuele vragen kon meenemen naar de vergadering.  
 
Seniorentocht  
De Seniorentocht is een activiteit die valt onder de paraplu van Hoenderloo’s Belang. Bij deze 
activiteit voor de Hoenderlose senioren wordt bijgedragen in de kosten door de kosten van de bus te 
betalen. Op 6 juni zijn zo’n 40 dagreizigers richting Ootmarsum gegaan naar een Open 
Luchtmuseum. Het was een zeer geslaagde dag met een afsluitend diner, verzorgd door restaurant 
de Veluwe, in ’t Dorpshuus en een geweldige serenade van VIOS. 
Voor de eerste keer was er een bus met speciale lift zodat dorpsbewoners Niek Nab ook mee kon.  
 
Centrumplan 
De verwezenlijking van het Centrumplan, dat een aantal jaren geleden gepresenteerd is op de 
algemene ledenvergadering en is op de algemene ledenvergadering van 2023 uitgebreid toegelicht 
door Wim Mulder, regisseur Openbare Ruimte van de gemeente Apeldoorn. Daarna hebben er veel 
gesprekken plaats gevonden en is het in de volksmond flink rond gegaan. Er is veel tijd en energie 
gestoken in het Centrumplan om het een plan voor de inwoners te maken en er zijn meerdere 
aanpassingen gedaan zodat ook de Steakholders (Dorpshuus, Deelerwoud, Zevensprong, IJs va Co, 
HZV, gemeente, politie e.d.) achter het plan kunnen staan.  
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De Vos Groep 
Er is vanuit H.B. een aantal keren contact geweest met de mensen van de Vos Groep (DVG). Naar 
aanleiding van klachten/opmerkingen vanuit het dorp over bewoners (bomen op de wegen, overlast 
bewoners enz.), maar zeker ook algemene gesprekken over het terrein.  
Helaas is er een  flink incident geweest tijdens de kermis met pupillen van één van de 
zorginstellingen en mede daardoor hebben inwoners van ons dorp de groep Leefbaar Hoenderloo 
opgezet. Die heeft contacten gehad met meerdere disciplines en hebben heel wat ‘wantoestanden’ 
in kaart gebracht en bespreekbaar gemaakt. Vanuit Hoenderloo’s Belang zijn twee leden toegevoegd 
aan deze werkgroep en zijn bij gesprekken die hebben plaatsgevonden, met de werkgroep zelf maar 
ook met verschillende disciplines (DVG, politie, gemeente, zorginstellingen), aanwezig geweest. 
Er is ook een meldpunt ingesteld en gecommuniceerd met de inwoners van Hoenderloo, waar men 
klachten, waarnemingen en meldingen kan doen. Dit om meer inzicht te krijgen in en kortere lijnen 
te krijgen als er iets plaatsvindt waar bewoners van het terrein van DVG betrokken zijn.  
Er wordt wel veel overlast ervaren van ‘bewoners’ van het terrein; niet alleen op het terrein zelf 
maar ook in het dorp. Tijdens de L.H. gesprekken is dat uitvoerig besproken en het bleek dat er geen 
tot weinig contact was tussen de verschillende zorgaanbieders die er op het terrein gevestigd zijn. Er 
is een terreincommissie opgericht en die moet gaan bewijzen dat die nut heeft. 
 
Contact gemeente Apeldoorn 
Er is meerdere malen contact geweest, ook fysiek, met de gemeente Apeldoorn en de vereniging 
Hoenderloo’s Belang kon zo de belangen van de inwoners goed neerleggen op het gemeentehuis. Er 
hebben gesprekken plaats gevonden met de nieuwe dorpenwethouder Peter Messerschmidt die 
met een aantal ambtenaren naar Hoenderloo was gekomen.  
 
Welkomstborden 
Bij de vier toegangswegen van Hoenderloo staan welkomstborden waar melding gedaan kan worden 
van bijv. activiteiten die in Hoenderloo gaan plaatsvinden. Hoenderloo’s Belang houdt die data zo 
goed mogelijk in de gaten, geeft een opdracht aan een ontwerper/drukker (oud Hoenderloër Maco 
v.d. Brink) en die verzorgt dan het ontwerp en de realisatie van de stickers. H.B zorgt dat die op de 
borden komen en in de borden komen te hangen.  
 
Dorpshuus 
Vanuit Hoenderloo’s Belang heeft een vast lid iedere vergadering van het dorpsgebouw zitting en 
wordt er meegeholpen om het draaiende te houden en een goede toekomst in het verschiet te 
krijgen/houden.   
 
Woningbouw 
Er is in het dorp nog steeds dringende behoefte aan betaalbare huisvesting, zeker ook voor 
jongeren. De dialoog hierover met o.a. Veluwonen en de gemeente Apeldoorn loopt al jaren. Begin 
2017 heeft de Dorpsraad met de jongeren geconcludeerd dat hun wensen waarschijnlijk sneller 
gerealiseerd gaan worden als zij zelf het initiatief oppakken. De vereniging Collectief Particulier 
Opdrachtgeverschap(CPO) Hoenderloo richt zich erop om in eigen regie een aantal 
jongerenwoningen te bouwen. Dat is nu dus al 7 jaar geleden en mede door o.a. het 
stikstofprobleem en logge procedures is men nog niet heel erg ver opgeschoten. Gemeente 
Apeldoorn belooft veel, maar laat het keer op keer afweten. De dorpsraad helpt waar mogelijk en 
houdt het proces nauwlettend in de gaten. Het leek er op dat dit plan definitief afgesloten zou 
moeten worden, maar na wat gesprekken lijkt het er op dat er toch nog een (kleine) kans is dat er 
via het CPO toch wat woningen gerealiseerd kunnen worden.  
Er hebben gesprekken plaats gevonden met Veluwonen over woningbouw en ook is er gesproken 
over het bouwen van woningen op de voormalige camping aan de Miggelenbergweg. Deze plannen 
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lijken in 2024 uitgevoerd te gaan worden zodat er een nieuwe woonwijk (A. den Doolaardhof) aan 
Hoenderloo wordt toegevoegd.  
Daarnaast is gesproken met het Deelerwoud over de te bouwen woningen op ‘de Brand’ en ook 
deze lijken dicht tegen de bouwfase aan te zitten.  
 
Plannen Landgoed Deelerwoud 
De stichting Deelerwoud heeft plannen om te gaan bouwen op hun eigen terrein en tijdens de VHB-
vergadering van 1 augustus van VHB waren Gerrit Jan Liedt (adviseur van de stichting Huis 
Deelerwoud) en Peter deugd (projectleider) aanwezig om uitleg te geven over de plannen. Vanuit de 
gemeente waren ook 2 mensen aanwezig. In totaal 16 inwoners waren extra toehoorder en 
sommigen daarvan reageerden zeer heftig op de plannen; veel emotie. 
 
Het Nieuwe Initiatief 
De subsidieregeling HNI is met 5 jaar verlengd en het voortbestaan is dus financieel gezien voor 5 
jaar geborgd. Op de inloopdagen kan men voor een kleine vergoeding een lunch nuttigen. Door 
wisselingen hebben verschillende koks deze maaltijden verzorgd. Er worden regelmatig nieuwe 
initiatieven opgezet en uitgeprobeerd en menigeen weet de weg naar HN te vinden. Het voldoet 
zeker aan een behoefte.  
  
Deelen 
Het bericht dat er 400 arbeidsmigranten en 200 asielzoekers op Deelen geplaatst gaan worden heeft 
voor onrust gegeven. Uiteraard bij de bewoners van Deelen, maar ook in o.a. Hoenderloo. H.B. is 
naar de rechter gestapt en heeft bezwaar aangetekend tegen het in gebreke blijven van gemeente 
Ede door een niet als correct beschouwde omgevingsvergunning af te geven en niets onderneemt 
om daar verandering in aan te brengen. Een moeizaam en langdurig juridisch gedimdam waar H.B. 
een jurist voor in de arm genomen heeft. Resultaat is dat H.B. gelijk heeft gekregen, maar dat er 
niets zal veranderen.  
Vanuit H.B. wordt iedere vergadering van de klankbordgroep Deelen met daarin het de bewoners 
van Deelen, Roompotgroep (eigenaar) het COA, politie, gemeentes en dorpsraden bijgewoond door 
een vaste persoon. Zo kunnen de lijntjes kort gehouden worden en blijven we op de hoogte.  
 
Statutenwijzigingen 
Naar aanleiding van het feit dat de leden zijn tijdens de jaarvergadering van 7 maart 2022 akkoord 
waren gegaan met het feit dat H.B. met een aantal wijzigingen in de statuten aan de slag kon, zij 
deze inmiddels doorgevoerd.Man hoeft niet meer te stoppen met het bestuurd als men 65 jaar 
wordt ener is nu een termijn van 4 jaar gekoppeld aan de bestuursfunctie.  
 
Museum “De kleine Arcke” 
Op 30 september 2017 is het museum: ‘De kleine Arcke’ geopend. Het museum was een 
samenwerkingsverband tussen de Pluryn-locatie De Hoenderloo Groep en het dorp Hoenderloo. De 
dorpsraad steunde het museum. In 2021 is er een stichting opgericht zodat het knusse museum 
hopelijk nog heel lang kan blijven bestaan.  
 
Monument 
Bij ons oorlogsmonument bij de Heldringkerk worden 2 keer per jaar bloemen gepoot en één van die 
keren betaald H.B. de rekening voor de plantjes.  
 
Verkeershinder 
Verkeersoverlast komt bij praktisch ieder overleg met de gemeente aan de orde en dan spreekt de 
dorpsraad de zorgen hierover uit voor de rust en veiligheid van de bewoners en toeristen. Het blijkt 
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heel lastig te zijn om hier pakkende en passende maatregelen voor te realiseren. Er liggen altijd 
‘beren op de weg’.  
 
Parkeren 
Parkeren (lang en kort) is nog steeds een hoofdpijndossier voor ons dorp. Er zijn geen grot parkeer 
plekken en de wens naar zo’n locatie is er wel degelijk. Een locatie is echter een probleem. 
Er heeft in het bijzijn van 2 H.B.-leden een gesprek plaatsgevonden met de eigenaar van de Proeftuin 
en omwonenden in het kader van parkeeroverlast. Er is toegezegd dat de parkeerplaats van het 
bedrijf flink uitgebreid zal gaan worden en dat is later in 2023 daadwerkelijk uitgevoerd door 
loonbedrijf Essenstam.  
 
Ondergrondse containers 
De plek waar de ondergrondse containers in Hoenderloo staan (hoek Speldermarkweg/Meester 
Gangelweg) staan in de gemeente Apeldoorn in de top 10 van meest vervuilde containers. Er staat 
vaak veel afval naast de containers. Er is overleg geweest hoe dit aan te kunnen pakken. Er zijn (nog) 
geen echte maatregelen uit naar voren gekomen. 
H.B. maakt zich nog steeds hard om een extra plek te krijgen in ons lang gerekte dorp waar men 
afval kan weggooien; het blijkt nog steeds vanuit de gemeente en Circulus heel lastig te zijn om daar 
een geschikte plek voor te vinden. Er gaat nu gekeken worden naar de nieuwe woonwijk op de oude 
camping van de familie van Beek (Weikamperweg/Miggelenbergweg) en de gemeente is zelfs bereid 
het bestemmingsplan eventueel te wijzigen hiervoor.   
 
Hoenderloo.nl 
H.B. is samen met de HZV de initiatiefnemers van de site van Hoenderloo en onderhouden die ook. 
Ze dragen ook zorg voor de invulling van de site en de facebookpagina van Hoenderloo.  
 
Vitaliteitsagenda 
De gemeente Apeldoorn wil voor ieder dorp een vitaliteitsagenda hebben. Dit zijn in feite een soort 
toekomstplannen. Doel van deze plannen is om goed in kaart te brengen welke plannen, ambities en 
uitdagingen er vanuit inwoners, gemeente en andere instanties liggen in een bepaald gebied. H.B. 
als één van de weinige dorpen van Apeldoorn dit proces zelf ter hand genomen en geen extern 
bureau het laten maken en heeft geïnventariseerd wat de belangrijke aandachtspunten zijn vanuit 
ons dorp. Deze vitaliteitsagenda is zelf geschreven door H.B. en na een lange stilte vanuit de 
gemeente is deze uiteindelijk besproken en goedgekeurd door de gemeente. 
 
AED 
Door toedoen van H.B. is er een aantal jaar geleden een AED aangeschaft en opgehangen bij Ons 
Dorpshuus. Inclusief servicepakket en aangezien die afliep is deze is op kosten van H.B. verlengd 
voor 5 jaar.  
 
Kersenbomen 
Nadat inwoners H.B. er op attent hadden gemaakt dat de fraaie kersenbomen op het plantsoen voor 
de voormalige Gereformeerde kerk door de gemeente gekapt zouden gaan worden omdat ze in 
slechte staat zouden zijn, heeft H.B. actie ondernomen. Een bomenspecialist heeft de bomen goed 
bekeken en kwam tot de conclusie dat deze zeer fraaie bomen zeker niet weg hoeven door een te 
slechte staat. Zowel de inwoners als H.B. hebben dat gemeld bij de gemeente met als resultaat dat 
besloten is de bomen te laten staan. 
 
Belangenbehartiging 
De Dorpsraad neemt deel aan het Dorpenplatform van de gemeente Apeldoorn. Daarnaast is ons 
regelmatig advies gevraagd over beleidsvoornemens van de gemeente Apeldoorn. Zo is o.a. advies 



5 
 

gegeven op het beleidsplan Afvalverzameling, openbaar vervoer, veiligheid en de omgevingsplannen 
van de gemeente. Maar ook buiten de gemeente wordt vaak een beroep gedaan op Hoenderloo’s 
Belang. Voorbeelden zijn de Recreatiezonering van de Veluwse natuur en de zogenaamde 
belevingsgebieden (in het kader van het provinciale programma Veluwe op 1). Verder is VHB zeer 
regelmatig van de partij op het zogenaamde Dorpenplatform, waar nauwe contacten worden 
onderhouden en de lijnen heel kort zijn met de andere dorpen van de gemeente Apeldoorn. 
 
Daarnaast onderhoudt de Dorpsraad contacten met de besturen van ’t Dorpshuus en de 
Hoenderlose Zakenvereniging. Ook hebben wij jaarlijks overleg met het bestuur van het Nationaal 
Park de Hoge Veluwe en de Stichting Huis Deelerwoud. 
 


